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Nr. RV18.0050 (2018) 

 

 
Beantwoording van de schriftelijke vragen, gesteld door de fractie CDA en Beter voor Den Helder 
betreffende huisvesting alleenstaande minderjarige vreemdelingen 

 

 
Aan de fractie CDA en Beter voor Den Helder 

i.a.a. de leden van de Gemeenteraad 
 

Op 3 september 2018 heeft u onder verwijzing naar artikel 39 van het reglement van orde voor de 

vergaderingen van de raad, de navolgende vragen gesteld over huisvesting alleenstaande 

minderjarige vreemdelingen: 

 
Geacht college, 
  
Bij herhaling blijkt de voorgenomen handelswijze van het COA, met betrekking tot Alleenstaande 
Minderjarige Vreemdelingen (AMV’S),te leiden tot grote onrust binnen onze gemeente. Het gaat om 
het besluit kleinschalig AMV’S onder te brengen binnen de woonwijken van Den Helder. 
Het is voor ons van belang dat de AANLEIDING en de UITVOERING van het beleid van het COA 
binnen de gemeente Den Helder zo duidelijk mogelijk wordt toegelicht en dat ook de rol van het 
gemeentebestuur hierin transparant wordt. Zodoende dat onrust bij de inwoners wordt voorkomen en 
dat de gemeenteraad in staat wordt gesteld KADERS te stellen bij de uitvoering van het COA-beleid 
binnen onze gemeente. 
Wij zijn voor constructieve medewerking aan de opvang, passend binnen het rijksbeleid, 
maar wij willen nadrukkelijk voorkomen dat het draagvlak daarvoor bij de inwoners wordt aangetast. 

 
1   Wanneer bent u door het COA geïnformeerd omtrent het voornemen, AMV’S 

kleinschalig op te vangen binnen woonwijken van Den Helder? 
 
             In het Bestuursakkoord Verhoogde Instroom van november 2015 is aangekondigd dat er  
             een kleinschalig opvangmodel alleenstaande minderjarige vreemdelingen zou gaan komen.  
             Uitgangspunt van dit model is dat de jongeren zo min mogelijk overgeplaatst worden en dat  
             de continuïteit in opvang, begeleiding en onderwijs geborgd wordt. Per 1 januari 2016 is dit  
             nieuwe opvangmodel voor AMV’s in werking getreden. Omdat er vanaf de opening een  
             groot aantal AMV’s in de Doggershoek zijn opgevangen heeft het COA in 2016,om uitvoering  
             te geven aan hun beleid, de Doggerij aangekocht en voor de opvang van AMV’s ingericht.  
             Daarnaast is het COA op zoek gegaan naar andere locaties voor opvang van AMV’s. De  
             raad is over de Doggerij geïnformeerd via RIB RI17.0008 (2017). 
  
2   Heeft u als college met het COA overleg gehad over de voorwaarden voor de 

kleinschalige  opvang van AMV’S binnen onze woonwijken? 
 

Er is sinds de komst van azc De Doggershoek op regelmatige basis overleg tussen de 
gemeente en het COA/azc. Zo ook over de kleinschalige opvang. Uitgangspunten voor ons is 
altijd geweest, transparantie richting inwoners en goede afspraken en korte lijnen met de 
betrokken partijen( zorg, onderwijs, politie en welzijnsorganisaties ). 

  
3   Indien het antwoord op vraag 2 bevestigend is, welke voorwaarden zijn er door u dan 

gesteld? 
 
             Zie het antwoord op vraag 2 
  
4  Heeft u overwogen de uitvoering van dit voornemen vooraf met de gemeenteraad te 

bespreken en waarom heeft er voor gekozen dat NIET te doen? 
 

Den Helder heeft een lange geschiedenis met de opvang van vreemdelingen. Deze opvang 
heeft nimmer geleid tot enige vorm van problematiek. Gebleken is dat inwoners van Den 
Helder en vreemdelingen in harmonie met elkaar hebben kunnen wonen en leven. Er was en 
is geen enkele aanleiding om te veronderstellen dat dit in de toekomst zal veranderen. Er is 
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voortgeborduurd op een ingeslagen weg die begonnen is in de jaren negentig van de vorige 
eeuw. 

  
5   Betrokken omwonende inwoners zijn pas schriftelijk geïnformeerd nadat het COA reeds 

had besloten een aantal panden te verwerven. Heeft u overwogen dit te bespreken met 
omwonenden in de wijk, VOORDAT het COA het besluit tot aankoop had genomen? 

 
             In juni 2017 heeft het COA aangekondigd dat zij het voornemen had om het pand Jacob van  
             Heemskerckstraat 1 aan te gaan kopen. De omwonenden zijn hier op dat moment over  
             geïnformeerd. Via RIB nr. RI17.0061 (2017) is de raad hierover geïnformeerd. 
             Dat het pand pas feitelijk op 31 juli 2018 is gekocht door het COA is een interne 

aangelegenheid tussen de verkopende en de kopende partij. Hier staat de gemeente buiten. 
 
6   Met een opvang in de Doggerij/boerderij zal de locatie Heemskerkstraat vooralsnog de 

enige opvang zijn daadwerkelijk in een woonwijk. Deze woonwijk is al zwaar belast met 
de GGZ opvang. 
- Bent u voornemens dit met het COA te evalueren? 
 

              Binnen de wijk is een klankbordgroep operationeel waarin de politie, de GGZ, de gemeente  
              en de bewoners participeren om de mogelijke GGZ-problematiek te bespreken en op te  
              lossen. Vanwege de komst van een AMV-opvang komt er naast deze klankbordgroep  
              een overlegcommissie waaraan de politie en de gemeente deelnemen. Ook de bewoners   
              zijn vertegenwoordigd in deze overlegcommissie. De bewoners hebben zodoende een stem  
              bij de start en voortgang van de verbouwing van de Jacob  van Heemskerckstraat. Ook  
              andere relevante zaken waar rekening mee gehouden moet worden komen aan bod binnen  
              dit overleg. 
 

- Binnen welke termijn kunnen wij dit verwachten? 
 
De klankbordgroep is operationeel en er vindt periodiek overleg plaats. De 
overlegcommissie heeft op 27 september jl. een eerste bijeenkomst gehad. 
 
- Bent u bereid dat samen met de bewoners van de wijk te doen? 
 
De omwonenden maken deel uit van beide gremia. 

  
7   Naar verluid zal het om een opvang van 20 AMV’S gaan, met permanent 2 begeleiders. 

-  Acht u 20 AMV’S werkelijk kleinschalig? 
 
Het COA noemt deze vorm van opvang kleinschalig en gaat uit van maximaal 20 personen.  

             Afgezet tegen de schaalgrootte binnen een regulier azc is deze vorm van opvang  
             kleinschalig te noemen. Daarnaast moet een opvanglocatie rendabel zijn.  

  
-  Acht u 2 begeleiders toereikend? 

 
Er is een 3 ploegendienst en per dienst zijn er minimaal 2 begeleiders werkzaam. Er is geen  

             reden om aan te nemen dat dit niet toereikend zou zijn. Er zijn dus op elk moment van de dag   
             medewerkers aanwezig als aanspreekpunt, ook voor omwonenden. 
  
8   Het COA heeft naar verluid onder het huidige beleid als doelstelling 100 AMV-ers op 

deze manier onder te brengen in de kop van Noord Holland. Incl. de locatie 
Heemskerkstraat is daarvan ca 50% ondergebracht in Den Helder. 
-  kunt u aangeven welke vergelijkbare opvang ( locatie & aantallen ) in de andere 
   kopgemeenten zijn gerealiseerd dan wel op korte termijn gerealiseerd zullen worden? 

 
             Het klopt dat het COA het beleid heeft om maximaal 100 AMV’s regionaal op te vangen in  
             kleinschalige opvanglocaties. Daarnaast is er het beleid dat particulieren zich kunnen melden  
             bij het COA indien zij vastgoed hebben dat geschikt is of gemaakt kan worden voor de  
             opvang van AMV’s. Voorwaarde hierbij is dat deze locaties staan in een gemeente waar al  
             een azc is gevestigd.  
             Deze aanvullende eis betekent dat het COA uitsluitend heeft gekeken naar locaties binnen  
             Den Helder.  
             Ons is op dit moment niet bekend of het COA een derde locatie zal gaan openen binnen de  
             gemeente. 

 
-  Is hierover bestuurlijk contact met de andere gemeenten? 
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Nee. 

  
 9   Het COA heeft recentelijk locatie Deibelkamp gesloten. 

Is met u de optie besproken of heeft u zelf aangegeven of het een optie is het 
Deibelkamp ten behoeve van de 'kleinschalige’ opvang van AMV’S aan te passen? 

 
            Nee, het COA heeft zelf onderzoek gedaan naar geschikte locaties binnen Den Helder. 
  
10   AMV’S betreft jongeren tussen de 15 en 18 jaar, al dan niet met een verblijfsstatus. 

-  Wat is het traject van deze jongeren op het moment dat zij 18 jaar worden, zowel met  
als zonder verblijfstatus? 
 

            Als de AMV-er de leeftijd van 18 jaar nadert stroomt  hij door naar een regulier azc. Binnen  
            het azc volgt hij een programma ter voorbereiding op zijn toekomst en wacht hij zijn  
            procedure af. 
 

-  Heeft u hierbij aan de voorkant, dus nu al bij alle betrokken partijen bekent en 
duidelijk, bindende afspraken gemaakt met het COA, dan wel met andere instanties die 
hierin betrokken zijn? 
 
Het COA heeft een eigen beleid met betrekking tot de activiteiten van een asielzoeker tijdens 
de opvang binnen een azc. Deze activiteiten zijn bedoeld om, ongeacht of de asielzoeker een 
verblijfsvergunning krijgt of niet, zijn vaardigheden en competenties te versterken. 

 

 

 

Wij vertrouwen erop u met vorenstaande voldoende te hebben geïnformeerd. 
 
Den Helder, 9 oktober 2018 
 
 

Burgemeester en Wethouders van Den Helder, 

 

 

burgemeester 

Koen Schuiling  
  

 

secretaris 

Robert Reus  
  


